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ZÁPIS ZE 117. ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU FAKULTY FILOZOFICKÉ 

UNIVERZITY PARDUBICE, KONANÉHO DNE 6. 5. 2024 

 

Přítomni  

Senátoři: Kryštof Barták, Matej Cíbik, Monika Černá, Filip Grygar, Kateřina Keplová, Jindra 

Lavrenčíková, Marta Pató, Vítězslav Prchal, Jan Rokyta, Zdenka Šándorová, Lada Viková 

 

Omluveni: Martin Lacina, Hana Stoklasová 

Nepřítomen: Jindřich Fišer, Lukáš Jadrný rezignoval 21. 4. 2024 na post studentského 

senátora 

 

Hosté: děkan Kubeš, proděkan Hanulík 

 

Program: 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

2. Schválení programu jednání 

3. Projednání návrhu Směrnice č. 3/2024 Habilitační řízení a řízení ke jmenování profesorem 

na FF UPCE 

4. Projednání Návrhu plánu realizace Strategického záměru Fakulty filozofické UPCE na rok 

2024 

5. Různé 

 

Na začátku zasedání bylo přítomno   11   zvolených senátorů.  

 

1. Zahájení a jmenování skrutátora 

Předsedkyně Jindra Lavrenčíková zahájila ve 13:30 zasedání senátu, přivítala přítomné 

senátorky, senátory a hosty.  

Senátor Filip Grygar byl požádán, aby se ujal role skrutátora. 

Hlasování:  10 PRO  0 PROTI  1 ZDRŽEL SE 

Skrutátorem se stal F. Grygar. 

 

2. Schválení programu jednání 

Senát byl seznámen s programem jednání a požádán o případné návrhy k úpravě nebo 

doplnění. Materiály k projednání byly senátorům zaslány v řádném termínu před zasedáním. 

Děkan fakulty požádal o dodatečné zařazení „Udělení předchozího souhlasu se jmenováním 

Mgr. Vladana Hanulíka, Ph.D., členem Vědecké rady FF UPCE“ do programu jednání. 

Bez připomínek. 

Hlasování: 11 PRO  0 PROTI 0 ZDRŽEL SE 
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3. Udělení předchozího souhlasu se jmenováním Mgr. Vladana Hanulíka, Ph.D., členem 

Vědecké rady FF UPCE 

Děkan seznámil senátory s důvody jmenování dr. Hanulíka do VR FF. Složení vědecké rady 

je dáno legislativně. Nyní má VR FF patnáct interních členů a čtrnáct externích členů. Schází 

se 4x za rok.  

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty filozofické Univerzity Pardubice uděluje předchozí souhlas 

se jmenováním Mgr. Vladana Hanulíka, Ph.D., členem Vědecké rady FF UPCE. 

Hlasování:  11 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

4. Projednání návrhu Směrnice č. 3/2024 Habilitační řízení a řízení ke jmenování 

profesorem na FF UPCE 

 

Návrh směrnice okomentoval děkan Kubeš. 

Národní akreditační úřad udělil v září 2023 akreditaci habilitačnímu řízení a řízení ke 

jmenování profesorem v oboru Historické vědy pro uskutečňování Fakultou filozofickou UPCE 

na dobu pěti let. Udělení kratší doby zdůvodnil zejména tím, že kritéria stanovená pro 

uchazeče o obě řízení jsou „z hlediska srovnatelných pracovišť velmi nízká“. Příslušná komise 

dokonce kvůli této záležitosti navrhovala akreditaci neudělit a děkan FF UPCE se ve svém 

vyjádření pro NAÚ zavázal, že na podzim 2023 předloží tuto záležitost fakultní vědecké radě 

a po diskusi nechá zpřísnit fakultní Směrnici č. 2/2020, která nyní kritéria pro obě řízení 

stanovuje. Vědecká rada fakulty tuto záležitost projednala na svých zasedáních 19. října 2023 

a 26. dubna 2024  schválila předložené znění nové směrnice. 

Opakuje se situace z roku 2020, kdy se také na popud NAÚ musely zpřísnit požadavky na 

kandidáty a kdy byla inovována Směrnice č. 11/2018 a místo ní byla následně přijata stávající 

Směrnici č. 2/2020. 

Habilitační řízení je na fakultě od roku 2011, jmenovací řízení pak od roku 2014. Od té doby 

tu proběhlo šest habilitačních řízení (naposledy v roce 2018) a čtyři profesorská řízení (2014-

2023).  

 

Následovala krátká diskuse. 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal návrh Směrnice č. 3/2024 a doporučuje děkanovi 

tuto směrnici neprodleně vydat. 

 

Hlasování:  11 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 
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5.Projednání Návrhu plánu realizace Strategického záměru Fakulty filozofické UPCE na 

rok 2024 

 

Návrh strategického záměru okomentoval děkan Kubeš. 

Od roku 2021 platí Strategický záměr Fakulty filozofické UPCE na období od roku 2021 

obsahující tři prioritní cíle. Je povinností fakulty každoročně vyhotovit plán realizace tohoto 

záměru na další kalendářní rok, projednat ho na vědecké radě fakulty a posléze ho musí 

schválit akademický senát fakulty (viz VŠ zákon, par. 9, odst. 1 i) a Jednací řád Vědecké rady 

FF UPCE, čl. 2, odst. 6). Návrh plánu realizace strategického záměru vypracovalo vedení 

fakulty, předložilo jej k připomínkám akademické obci v dubnu 2024. Vědecká rada FF UPCE 

tento dokument projednala na svém zasedání 26. dubna 2024. Po zapracování připomínek 

předkládá děkan akademickému senátu fakulty tento finální materiál 

Návrh plánu je předkládán  později než obvykle. Důvodem jsou  změny na fakultě, které 

vyplývají z úsporné politiky, která byla přijata v únoru 2024 a která měla zásadní dopad na 

podobu materiálu.  

 

Následovala diskuse, ve které si senátoři ujasnili, že vyhotovení strategického  záměru je dáno  

zákonem o vysokých školách, informuje o tom, kam chce fakulta směřovat. Je sestavován na 

základě konzultací s vedoucími kateder a ústavu, slouží ke zpětné kontrole vedení FF. 

 

Usnesení: 

Akademický senát FF UPCE projednal a schválil Návrh plánu realizace Strategického 

záměru Fakulty filozofické UPCE na rok 2024. 

 

Hlasování: 11 PRO  0 PROTI  0 ZDRŽEL SE 

 

 

6.Různé 

 

Lada Viková pozvala senátory na 15. ročník studentské konference Sociocon, která se koná 

v úterý 7. května t.r. 

 

Zdena Šándorová informovala o protestní akci Vysokoškolského odborového svazu 21. 5. 

2024 v Praze – vládní návrh zrušení zaručené mzdy a zrušení výpovědi bez udání důvodu.  

V pondělí 3. června proběhne v Praze na nám. Jana Palacha od 16 hodin demonstrace 

s názvem Kolaps systému. Cílem demonstrace, kterou pořádá Hodina pravdy, je získat během 

vyjednávání o rozpočtu na r. 2025 co nejvyšší podporu pro vysoké školství, konkrétně zvýšení 

o 11 miliard Kč oproti letošnímu roku spolu s plánem stabilizace financování na roky 2025–

2030.   

 

Vladan Hanulík – 3. 5. přišla výzva děkana FES o možnosti zapojení FF do projektu 

Pardubického kraje - „Pardubické vývojové inovační centrum“ (PARvic). Cílem projektu je 

vytvořit v Pardubickém kraji jedinečnou výzkumnou infrastrukturu (provádění výzkumu ve 

vybraných oborech). Vedoucí kateder budou informováni e-mailem a požádání o sdělení 

nápadů, týkajících se výzkumu.  
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Jindra Lavrenčíková sdělila, že senátor za studentskou komoru Lukáš Jadrný rezignoval na 

svou funkci z důvodu ukončení studia. 

Dále informovala o činnosti Studentské rady UPCE. 

 

Další zasedání senátu se bude konat v pondělí 17. června 2024 od 14 hodin. Na programu 

bude rozpočet FF, výroční zpráva o hospodaření a výroční zpráva o činnosti. Před jednáním 

bude od 12:30 hodin svolána akademická obec. Místo konání bude upřesněno. 

 

Předsedkyně senátu poděkovala všem za účast a diskusi a v 15:20 hodin zasedání ukončila. 

 

 

V Pardubicích 7. 5. 2024 

 

Jindra Lavrenčíková, v.r. 

předsedkyně AS FF UPCE 

 

 

 

Zapsala: B. Krpatová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


